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Dobeš kvůli škrtům skončil, návrh na snížení peněz ale stihl

    Praha 30. března (ČTK), autor: kli rot
Ministr školství Josef Dobeš (VV) dnes skončil ve funkci, jeho úřad zároveň připravil návrh na snížení rozpočtu školství.
Dobeš přitom jako důvod své rezignace uvedl nesouhlas s vládními škrty ve školství. Do dneška ale musel ministerstvu
financí předložit úsporu 2,5 miliardy, navrhl tedy vzít 1,9 miliardy v regionálním školství a 0,6 miliardy v rozpočtu univerzit.
    Prezident Václav Klaus dnes odcházejícímu ministrovi poděkoval za jeho působení ve funkci, jeho práci prý vždy
hodnotil pozitivně. Dobeš zase prezidentovi poděkoval za podporu, kterou mu vyjadřoval. Klaus předtím přijal od
premiéra Petra Nečase Dobešovu demisi, ministr končí k 31. březnu.
    "Já mám čistý stůl až na dva dokumenty, které tu jsou," komentoval Dobeš, v jaké situaci úřad nechává. Jeho
nástupce podle něho bude muset rozhodnout o přijímání nových studentů na plzeňskou právnickou fakultu a také vyřešit
nejasnosti ohledně odnětí akreditace Bankovnímu institutu.
    "Nečeká ho (nového ministra) vůbec jednoduchá věc," vyjádřil se Dobeš ke svému nástupci. Dobešův první náměstek
Ladislav Němec, který je dočasně pověřen vedením úřadu, dnes podepsal návrh na vázání 2,5 miliardy, které musí
školství letos ušetřit.
    Zástupci regionálního školství i vysokých škol dříve avizovali, že snížení už tak napjatého rozpočtu si neumějí
představit. "Standardní úřední postupy neumožňovaly jiné řešení. Pokud se bude jednat o nějakých změnách v oblasti
vázání těchto prostředků, tak je teď míč na straně politických stran, které se musí domluvit na nějakých možnostech a
alternativách této situace," sdělil Němec.
    "Lituji, že jsem v jedné chvíli ustoupil ze školného," zhodnotil Dobeš svých 21 měsíců ve funkci. Jinak si prý ale za
vším stojí.
    Jméno Dobešova nástupce známé není. "Zatím nový kandidát na pozici ministra školství mládeže a tělovýchovy
není vygenerován. Budeme o této věci jednat s představiteli strany Věci veřejné v následujících dnech," řekl dnes po
schůzce s prezidentem Nečas.
    Vedení VV chce jména kandidátů na nového ministra školství projednávat až poté, co se vyřeší rozpočtová situace
ministerstva. Uvažují o svých členech Milanu Šťovíčkovi a Dagmar Navrátilové, padlo i jméno místopředsedkyně
Poslanecké sněmovny Kateřiny Klasnové. Jedním z návrhů bylo ale i angažování nestranického odborníka. Mohl by jím
být podle některých spekulací třeba Dobešův náměstek pro vysoké školy Ivan Wilhelm.
    Klaus se v minulosti několikrát Dobeše zastal, například v kauze kontroverzního úředníka Ladislava Bátory,
kterého si Dobeš i přes četné výtky veřejnosti a politiků přivedl na ministerstvo. Dobeš byl podle prezidenta nejlepším
polistopadovým ministrem školství. Po Dobešově odchodu v minulosti několikrát volala odborná veřejnost i někteří
koaliční politici. Jeho nástupce bude muset řešit řadu problémů, třeba čerpání evropských dotací nebo reformu vysokých
škol.

Univerzita Karlova využívá zpravodajství z databází ČTK, jejichž obsah je chráněn autorským zákonem. Přepis, šíření,
či další zpřístupňování tohoto obsahu či jeho části veřejnosti, a to jakýmkoliv způsobem, je bez předchozího souhlasu
ČTK výslovně zakázáno.


